



**EUROPEAN UNION**  
DELEGATION TO THE REPUBLIC OF IRAQ

The Ambassador / Head of Delegation

Baghdad, 29 December 2024  
Ares(2024)9266317

Dr Ibrahim Bahr al-Uloom, General Supervisor  
Professor Dr. Zayd Adnan Muhsin, Dean  
Al Alamein Institute for Postgraduate Studies  
Najaf, Republic of Iraq

Esteemed Dr. Ibrahim Bahr al-Uloom,

Esteemed Professor, Dr. Zayd Adnan Muhsin,

I would like to extend once again my sincere gratitude to you and to all the staff at the Al-Alamein Institute for Postgraduate Studies for the opportunity to deliver a speech during the visit of the European Union Delegation to Najaf on 16 December.

It was a privilege to engage with your distinguished academic staff and with your students, and to share insights about how the EU works, our cooperation with Iraq, and our role in the wider geopolitical context. I deeply appreciated the warm welcome and the professionalism demonstrated by everyone at the Institute. The insightful questions and thoughtful discussions that followed the speech made it an enriching experience for me. I was particularly impressed by the intellectual curiosity of the students, which showed genuine commitment to understanding global affairs and international relations and eagerness to discuss matters of mutual interest for the European Union and Iraq.

I would also like to take this opportunity to commend Al-Alamein Institute for the quality of your academic programs, your comprehensive library resources, and the dedication of your faculty and staff. It is inspiring to see such a strong commitment to shaping the next generation of leaders and scholars. I am confident that your students will make a meaningful impact, both locally and globally.

Once again, thank you for the warm hospitality, the enriching dialogue, and the opportunity to contribute to the academic community at Al-Alamein. I look forward to future opportunities to engage with your Institute.

Yours sincerely,

Thomas Seiler

Ambassador of the European Union





## الاتحاد الاوروبي

بعثة الاتحاد الاوروبي لدى جمهورية العراق

السفير / رئيس البعثة

بغداد، 29 كانون الأول 2024

Ares(2024)9266317

الدكتور ابراهيم بحر العلوم، المشرف العام  
الاستاذ الدكتور زيد عدنان محسن، العميد  
معهد العلمين للدراسات العليا  
محافظة النجف، جمهورية العراق

د. ابراهيم بحر العلوم المحترم  
أ.د. زيد عدنان محسن المحترم

نود أن نعرب لكم عن امتناننا العميق لحضراتكم ولكافة العاملين في معهد العلمين للدراسات العليا لمنحنا الفرصة لإلقاء كلمة خلال زيارة بعثة الاتحاد الأوروبي الى محافظة النجف في 16 كانون الاول 2024.

لقد كان شرفاً لنا أن نتفاعل مع طاقمكم الأكاديمي المتميز ومع طلابكم، وأن نشارك الأفكار حول كيفية عمل الاتحاد الأوروبي، وتعاوننا مع العراق، ودورنا في السياق الجيوسياسي الأوسع. وأعرب عن تقديري العميق لما أبداه الجميع في المعهد من ترحيب حار ومهنية. الأسئلة العميقة والمناقشات المدروسة التي أعقبت الخطاب جعلتها تجربة مثرية بالنسبة لنا. وبشكل خاص ترك الفضول الفكري للطلاب انطباعاً ممتازاً، فقد أظهر التزاماً حقيقياً بفهم الشؤون العالمية والعلاقات الدولية والحرص على مناقشة الأمور ذات الاهتمام المشترك للاتحاد الأوروبي والعراق.

كما أود أن أعتنم هذه الفرصة لأثني على معهد العلمين لجودة برامجكم الأكاديمية وموارد مكتبكم الشاملة وتفاني أعضاء هيئة التدريس والموظفين. إنه لأمر ملهم أن نرى مثل هذا الالتزام القوي بتشكيل الجيل القادم من القادة والعلماء. أنا واثق من أن طلابكم سيحدثون تأثيراً ذا مغزى، محلياً وعالمياً.

مرة أخرى، أشكركم على حسن الضيافة والحوار المثري وفرصة المساهمة في المجتمع الأكاديمي في معهد العلمين. وأتطلع إلى الفرص المستقبلية للتواصل مع معهدكم.

مع التقدير،

توماس سايلر  
سفير الاتحاد الاوروبي